
 
 

 

 

PLZEŇSKÝ KRAJ  

Zápis z Komise Rady Plzeňského kraje pro otevřený kraj  

 

 

 
Přítomni  

Milena Stárková,  Ctibor Fojtíček, Petra Jánošíková, František Horník, Jiří 
Koreš, Petr Vileta, Jan Honomichl, Dita Portová, Karel Kvit, Robin Kvěš, Jan 
Šašek, Michal Vozobule, Václav Špíral. 
 
 

  
 
Omluveni 

 
 
Pavel Kugler, Marcela Sobotková, Jana Bystřická, Jaroslav Duspiva 

  

  

 

 

Program: 
 

1. Zahájení 
2. Výstupy z informačních technologií, počty vstupů na portál PK s ohledem na data, 

která jsou zveřejněna na doporučení Komise pro otevřený kraj. Snaha o 

zveřejňování dokumentů v „html“ formátu 

3. Zveřejňování smluv – Mgr. Daniel Hajšman, vedoucí odboru právního KÚPK 

4. Diskuse, různé 
 

 

1. Zahájení 
 

Komisi zahájila předsedkyně komise a přivítala přítomné. Seznámila členy s programem 

jednání a představila pana Mgr. Daniela Hajšmana, vedoucího odboru právního KÚPK. 

Členům komise bylo rozdáno potvrzení o příjmech. Pro paní Bystřickou dokument vzal 

pan Kvit, panu Kuglerovi byl zaslán poštou. Členové byli dotázáni, zda někdo nezměnil 

zdravotní pojišťovnu, nikdo ji nezměnil. Stále trvá, že veškeré změny se musí hlásit 

tajemnici komise (změna pojišťovny, změna čísla účtu, změna adresy atd.)  

Číslo zasedání 17 
Datum konání          26.1.2016 

  
Zapisovatel          Renata Flimelová 
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2.  Výstupy z informačních technologií, počty vstupů na portál PK s ohledem 

na data, která jsou zveřejněna na doporučení Komise pro otevřený kraj. Snaha 

o zveřejňování dokumentů v „html“ formátu 

 Předsedkyně komise seznámila členy s výstupy poskytnuté Odborem informačních 
technologií KÚPK, ohledně vstupů a zobrazení stránek na webu Plzeňského kraje. Podrobné 
informace a výstupy jsou přílohou tohoto zápisu.  
Diskuse se vedla okolo archivu přenosů ze Zastupitelstva Plzeňského kraje. V tomto roce 
bude pořízen nový hlasovací systém, zvýší se přehlednost záznamů pro uživatele. 
Ohledně dokumentů zveřejněných na webu PK stále trvá požadavek co nejvíce dokumentů 
zveřejňovat v „html“ formátu (open data). Je to uživatelsky příjemnější, lépe se 
v dokumentech hledá, což ve formátech „pdf“ nelze. P. Vileta zmínil, že zveřejňování v „pdf“ 
může být záměrem a vznesl dotaz, jak dlouho se musí archivovat a zveřejňovat na webu 
dotaz dle Z. 106/1999 o svobodném přístupu k informacím. Zjistí Flimelová do příští komise. 
Dotaz pana Vilety k bankovním účtům - Kraj má 62 bankovních účtů u 7 bankovních institucí, 
včetně ČNB. Informaci u jakých dalších bank doplní Flimelová na příští komisi. 
 
 
 
3. Zveřejňování smluv – Mgr. Daniel Hajšman, vedoucí Odboru právního KÚPK 

Mgr. Hajšman seznámil členy komise se zákonem o registru smluv č. 340/2015 Sb., který 

nabývá účinnosti 1.7.2016. 

Podle schválené verze zákona mají mít stát, kraje, větší obce a další organizace povinnost 

zveřejňovat smlouvy v centrálním internetovém registru, a to od poloviny příštího roku. 

Zákon také předpokládá, že rok poté vejde v platnost pravidlo, podle kterého nezveřejněná 

smlouva nebude účinná. Pod normu budou spadat smlouvy s plněním nad padesát tisíc 

korun bez daně z přidané hodnoty.  

V zákoně je uvedená celá řada výjimek, na které se uvedená pravidla nevztahují. Jedná se o 

tyto subjekty: Poslaneckou sněmovnu, Senát, Kancelář prezidenta republiky, Ústavní soud, 

NKÚ, Kancelář veřejného ochránce práv, ale také o ČEZ nebo malé obce nevykonávající 

rozšířenou působnost. Vyňaty byly rovněž zdravotní pojišťovny, které ale budou muset 

zveřejňovat smlouvy podle jiného zákona. 

Uveřejněním smlouvy prostřednictvím registru smluv se rozumí vložení elektronického 

obrazu textového obsahu smlouvy v otevřeném a strojově čitelném formátu a rovněž 

metadat. 
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Nebude-li smlouva, která nabývá účinnosti nejdříve dnem uveřejnění, uveřejněna 

prostřednictvím registru smluv ani do tří měsíců ode dne, kdy byla uzavřena, platí, že je 

zrušena od počátku. 

Některé smlouvy jsou již v registru smluv zveřejňovány od roku 2013. Od 1.7. 2015 Plzeňský 

kraj zveřejňuje nad rámec povinnosti – „zveřejňovat smlouvy určené na dotace od 50 tis. Kč“ 

- již smlouvy od 0 Kč. 

Pan Vileta měl dotaz, zda bude mít povinnost zveřejňovat jedna ze smluvních stran a bude 
jedno která, stejně jako je tomu na Slovensku, kde registr smluv již běží. Pokud nedojde je 
změnám, bude platit, že: „Obě strany nesou vinu na případném nezveřejnění. Pokud se 
strany domluví, že smlouvu zveřejní jedna, druhá má možnost to před zahájením smluvního 
plnění ověřit včetně správnosti povinných údajů (metadat), případně nezveřejnění napravit“. 
Na téma zveřejňování smluv proběhla živá diskuse. 
 
 
4. Diskuse, různé 

 

Předsedkyně komise seznámila členy s usnesením ZPK č. 1024/15 ze dne 8.12. 2015, kdy 
dochází pro rok 2016, tj. do konce volebního období ke změně v odměňování členů výborů 
ZPK a komisí RPK, kteří nejsou členy zastupitelstva kraje, a to následujícím způsobem:  
členům komisí bude vyplácena měsíční odměna a dále odměna za účast na jednání komise. 
Částky jsou stanoveny: 500 Kč /měsíc a dále 1500 Kč/jednání.  
Předsedkyně oznámila, že vzhledem k nízké účasti v roce 2015 byl odvolán člen komise pan 
Hausner. Pan Grüner se na vlastní žádost funkce vzdal. Tyto dva členy nahradí paní Mgr. 
Marcela Sobotková, která byla nominována za ODS a pan Jaroslav Duspiva, který byl 
nominován za ČSSD. Vzhledem k tomu, že Rada PK je jmenovala v pondělí 25. ledna, nemohli 
se bohužel jednání komise zúčastnit.  
Předsedkyně ukončila jednání, se všemi přítomnými se rozloučila. 

 

 

 

 
 
 
 
 
           Renata Flimelová v.r. Bc. Jan Honomichl v.r.          Ing. Milena Stárková v.r. 
             
 zapisovatel ověřovatel zápisu předseda komise 


